
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RHB 
č. 5/05 

4.- 5. 11. 2005 
  
Přítomni:  Tomáš Hradil, Martin Perlík, Petr Jarušek (Žblebt), Václav Kappel (Monty), Rostislav 
Konůpka, Dalimil Toman (Cody), Petr Ledvina (Pavouk), Míra Míkovec 
Omluveni:  Veronika Fojtová (Malina), Dana Kalčíková, Martin Dýma 
Hosté:  Tomáš Ondráček 
Moderátor: Žblebt 
Zapsal: Lucie Nováková, Rosťa Konůpka 
 
 
1. zpráva o sout ěžích HB 
 
Brontosaurus žije  – Martin Perlík, uzavřen letošní ročník, přišlo kolem 70 fotek (asi 40 autorů), 
kvalitnější než loni, dostupné na webu (odkaz ze stránek HB), některé dobré fotky se vyvolají na 
propagaci na Ekostany, vyhlášení vítězů bude na Valné hromadě HB v únoru 2006 
 
MRP – Cody, další ročník bude, rozhodli se Vlkani... bude pokračovat spolupráce s Ekocentrem 
Hodonín, Cody uvítá pomoc s výstavami (domluvením někde), byla vytvořena galerie prací na Brďo-
web-stránkách, vyhlášení výsledků a předání cen vítězům bude v Hodoníně. Uvažuje se o zrušení 
kategorie dospělí (málo prací, těžká propagace s širokým věkovým zaměřením soutěže aj. důvody); 
Rada dává návrh na zafixování prací – lamino a tak, využít soutěž pro HB, spolupráce na propagaci 
s Ekofórem, a podporuje udržet v MRP kategorii pro dospělé. 
 
Ekofór  – Martin Perlík,  
výstavy ročníku 2005 – Praha, Třebíč - CVVZ, 2006 – únor: Žďár nad Sázavou - knihovna, duben: Den 
Země – Brno, Toulcův dvůr a další... 
ročník 2006 – v jednání cena pro vítěze u Student agency, propagace se zaměří na ZUŠ, ročník 2006 
má záštity od MŠMT, MŽP, uzávěrka bude pravděpodobně 14. 4. 2006. 
Rada žádá provedení v maximální kvalitě... když zas nic moc nepřijde, tak nic nevystavovat – nedělat 
bublinu z ničeho.  
 
2. magic web drive 
program na nový web HB – firma na něm ještě pracuje, do konce listopadu by měla být hotová verze pro 
nás vhodná, pak by se měl program měsíc (maximálně) testovat... a pak by to chtělo někoho, kdo s tím 
bude dále pracovat! Kdo ho pak bude provozovat, bude tomu rozumět, bude vědět co tam dávat za data. 
Správu obsahu může dělat „kdokoliv“ (nemusí to být programátor web-stránek), potřeba je ale 
(především na začátek) někoho kdo se popere s novým programem a naprogramuje novou podobu 
stránek se všemi jeho systémy (zadávání akcí, členství a další), k tomu bude třeba taky grafika na 
desing webu. Mohla by to být vše taky jedna osoba – programátor, správce, grafik... nebo jen správce a 
programátor. Minule se Rada usnesla, že na takového člověka bude shánět peníze, aby to dělal nějaký 
profík a ne stále dobrovolníci, kteří to dělají jen když mají čas, což je strašně nepružné. Peníze teď ale 
ještě nemáme, takže nejdříve (prozatím) zkusíme zase dobrovolníka... Cody osloví s pomocí 
webmastery stránek ZČ. 
K programu je na asi 2 dny zaškolení zdarma. 
 
3. e-Ješt ěr 
Petr Žižka e-mailem informoval RHB, že končí s papírovým Ještěrem (má velmi málo předplatitelů) a že 
dále by chtěl vydávat internetovou verzi Ještěra za který by bral mzdu (ty peníze co dostává na 
papírového), pro ukázku jak by internetový vypadal už jedno číslo vytvořil RHB k nahlédnutí. 
RHB konstatuje, že je hloupost aby byl placený web Ještěra a na web HB se hledal dobrovolník... takže 
navrhuje tyto weby a práci spojit a že by Petr zároveň k e-Ještěru dělal i obsahového a desingového 
správce celého webu HB (počítá se i s tím, že by udělal úvodní rozjetí programu a naprogramování 
webu a že by se naučil pracovat s novým programem), za výše zmíněné peníze. 
Podniknou se tedy následné kroky:  

- slezou se mozky, které vymyslí koncepci stránek (přihlásili se brněnští radní a Tom),  
- najít „borca, který to nabuší“ do toho programu (zmíněný magic web drive) 



- najít grafika... 
- oslovit Petra – nabídnout mu placení e-Ještěra  za to, že bude dělat celý web HB 

 
RHB schválila, že na vlastní zodpovědnost peníze určené na papírového Ještěra, který nebyl vydán, 
využije na správcování stránek jehož součástí bude e-Ještěr. 

pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 
4. Rozpočet HB 
Rada se zabývala aktuální finanční situací HB, projednala nejbližší výdaje a příjmy a zabývala se 
celkovým hospodařením v roce 2005 i s předpokladem do konce roku. K tomu přišel na návštěvu 
jednání také Aho z KRK. RHB letos hospodaří lépe než loni a předloni. Pro zájemce konkrétní rozpočet 
k nahlédnutí na KRHB. 
 
Rada žádá kancelář aby připravovala keš flou rozpočet na každou radu... prostě průběžně pořád! 
 
5. Akce p říroda 
Žblebt, co proběhlo, co se povedlo  

– funguje kvalitní web, zaregistrovalo se na něm 13 lidí pro rozesílku mailů, nyní je tam už 7 
fotogalerií; byly vydány brožury o HB, daří se propagace, ankety po akcích, balíček pro 
organizátory (včetně materiálů pro účastníky);  

- uskutečnilo se 12 akcí (140 účastníků, 27 organizátorů – je vedena databáze), práce na akcích – 
biofarmy, louky, stromky apod., akce mají úspěch – dobrý ohlas, táhnou lidi, 2 akce se chystají;  

- na Akci příroda byly podány 2 projekty (MŽP, Nadace partnerství) + je součástí žádosti na 
MŠMT, Tom Hradil vyhradil 20 000 Kč na AP ze získaného sponzorského daru,  

- sešel se KRAB (Koordinační Rada Akce Brontosaurus) – obnovení, má nyní 7 členů, rozrůstá se 
plán do budoucna – plakátky na jaro (do VH HB), trička, info-panely, brožury o dobrovolnictví (i pro 
organizátory, ... až budou peníze, velká víkendovka pro Organizátory AP, vylepšení web-stránek AP, 
Klub AP, v plánu je rozjet také program Akce památky  
 
6. změna rozpo čtu projektu Sí ť EVVO 
 
Stávající rozpočet je nevyhovující pro naplnění aktivit, které máme v rámci projektu realizovat  - na 
některé aktivity je přiděleno peněz málo, na jiné v tomto poměru  „zbytečně“ moc. Cody předložil návrh 
změny rozpočtu. 
 
RHB schválila Codyho návrh změny. 

pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 
RHB schválila, že peníze na víkendovky (přebytečné peníze na stravu a cestovné) půjdou na Akci 
Příroda. 

pro 7, proti 1, zdržel se 0  
 
Rada pověřuje Codyho k zodpovědné manipulaci s rozpočtem, po konzultaci s Tomem a Pavoukem. 

pro 7, proti 0, zdržel se 1 
 
7. schválení partnerských organizací HB, sponzor ů, donátor ů  
 
partneři: 
RHB schválila jako partnery HB 
České dráhy                                                      pro 8, proti 0, zdržel se 0 
Mohelnický dostavník (agentura Aligátor)         pro 8, proti 0, zdržel se 0 
město Telč                                                         7 pro, 1 zdržel 
 
donátoři: 
RHB se usnesla, že bude na webu odkaz na všechny orgány, které nám poskytli v daném roce dotaci 
 
 
 
 



sponzoři: 
Cody pošle na Radu mailem svůj návrh, ta to prostuduje a to co schválí bude podkladem pro manuál, jak 
bude KRHB postupovat při uvadění sponzorů na web, do propagačních materiálů a pod. dle 
poskytnutých částek jednotlivými sponzory. 
 
8. info o činnosti KRHB od minulého jednání RHB 
 
- Kancelář úspěšně změnila sídlo a přestěhovala se do nových prostor na Orlí 5,  
- 20. 10. proběhla kolaudace, které se zúčastnili přátelské organizace z Brna a okolí a dostupné ZČ 
(součástí kolaudace bylo setkání dobrovolníků z projetu Síť EVVO JMK) 
- na konci října se podali projekty s žádostmi na dotace na činnost HB a Smrčník na MŠMT, MMB - OŽP, 
OŠMT, na začátku října se podali projekty na MŽP na AP, Ekostany (Ekoporadna na cestách) a BRĎO a 
Nadaci partnerství na AP 
- pracovní doba – doba, kdy je někdo určitě na kanceláři k zastižení pro ZČ, veřejnost apod.: tento čas 
bude na novém sídle totožný s otevírací dobou Ekoporadny, která na kanceláři funguje od června 
letošního roku v rámci projektu Sítě EVVO JMK; čas Ekoporadny stanovil Cody, jakožto zaměstnanec na 
Ekoporadnu, a Radě i ZČ bude zaslán mailem jen co ji dostane ze zkolabovaného počítače. Ekoporadna 
HB by měla být zaměřena na dobrovolnictví. 
- KRHB pracuje na akreditaci dobrovolnictví u MV ČR 
- kancelář by si ráda umístila na domě, kde sídlí, na venkovní fasádu info-ceduli, že tu je, že je zde pro 
veřejnost Ekoporadna a tak, ale nejdříve musí projít zdlouhavým byrokratickým aparátem přes úřady 
Brna-střed, Magistrátu města Brna – odbor památkové péče a Památkový ústav a doufat, že všechny 
zmíněné úřady schválí nějakou z námi navržených upoutávek na domě v památkové zóně a že za to 
nebudeme moc platit... 
 
Kancelář sestaví pevný řád pracovní doby a pošle Radě ke zhodnocení. 
 
9. kompetence KRHB 
 
RHB udělila Lucii Novákové generální plnou moc k vyřizování náležitostí spojených s agendou 
Kanceláře RHB a zastupování RHB v těchto záležitostech (včetně podpisu smluv a podobných 
dokumentů) do Valné hromady Hnutí Brontosaurus 2006. 
 
O podepsání smluv a podobných dokumentů bude Lucie vždy předem informovat předsedu HB. Udělení 
plné moci má přispět k ušetření zbytečné práce a zdlouhavé vyřizování různých záležitostí. 
 
10. komunikace Rady 
 
Předseda Tom vyzývá Radní, aby více reagovaly na jeho maily s informacemi a otázkami. 
 
Tom je vyzýván, aby jezdil do Brna na KRHB častěji, jak slíbil. 
 
 
pokra čování jednání – sobota 5. 11. 2005 
Přítomni:  Tomáš Hradil, Martin Perlík, Václav Kappel (Monty), Rostislav Konůpka, Míra Míkovec (Rada 
není usnášení schopná pro schvalování) 
Zapsal:  Rosťa Konůpka 
 
11. zpráva ze Zeleného kruhu 
Martin Perlík se zúčastnil Valné hromady ZK:  

- byl schválen etický kodex ekologických organizací, který je závazný pro všechny členy ZK, tedy i 
pro HB a jeho ZČ – ZČ bude zaslán mailem 

- opět běží Hra o Zemi, Martin přivezl letáky 
- přivezl do knihovničky HB publikace od ZK týkající se politiky a životního prostředí 

 
12. Smrčník 
Tom popsal opravy a změny za poslední půlrok - sociálky, zateplení a zvednutí stropů v pokojích, 
odvlhčení zadní zdi), na které jsme získali v minulých letech dotaci (MŠMT, Nadace partnerství). 



U Toma jsou k nahlédnutí fotky s aktuálním vzhledem chaty. Zatím stále není chata provozu schopná 
k pobytům. Stálý problém ztráty kotle na topení. Letos zbývá utratit 100 000 Kč na vnitřní vybavení 
z dotace MŠMT.   
Další provozování chaty - podle Toma je nejvážnější zájemce Fettr, bude s ním dále jednat jak a co 
bude možné. 
 
13. Propagace 
Internet:  
- web HB by měl obsahovat vše o akcích, programech, soutěžích, členství (kluby), fundraisingu apod. 
Na současném webu docela funguje kalendář, je třeba doplnit diskuze a návštěvní knihy, odborná 
témata a stránku Ekoporadny. Do kalendáře přidat loga podle programu (AP apod.), jak už se vymyslelo 
dříve. 
- reklama na dalších serverech, kde inzerují podobné akce jako pořádáme my (např. ekolist, 
dobrovolnik.cz, borovice.cz, is brno, hra2000, biokontakt, ekoserver aj.). Je potřeba se s nimi domluvit 
(přehlcování našimi akcemi) a shromáždit další servery. Doplnění, koordinace Rosťa a rada. 
- bannery – princip fungování, ceny, výměny zjistí Rosťa a zároveň se pokusit o kontaktování některého 
většího portálu. 
 
Plakáty a naše další tiskoviny: plán, co by mělo být vydáno, vytištěno 

- PsB – dvě várky, první motivační plakátek, druhá plakátek vypsanými s tábory. Zvažuje se využití 
formátu A2. Vyjdou v nestejných termínech (únor a březen). Brožurka o táborech opět bude. 
Předpokládané distribuční možnosti: ČD 1 500 ks, vyvěšovači 750 ks, Dny Země 500 ks, 
Učitelské listy 1 400 ks, Infocentra, domečky, ekocentra, knihovny 500 ks – celkem k tisku návrh 
4 650 kusů 

- brožurka o HB a jiné materiály do ruky na tábory 
- AP – speciální kategorie, řeší Tom a Žblebt, plakát víkendovek jaro a podzim 

 
Tiskoviny a inzerce v časopisech: 

- opět inzerce v AD 
- Martin Perlík shromáždí další náměty (ve spolupráci s RHB) 

 
Osobní kontakt: 

- naučit lidi (členy HB, účastníky akcí atak) doporučovat naše akce kamarádům, za tímto účelem 
vyrobit a přizpůsobit materiály (brožurka o HB) 

 
Tohle už se nestíhalo (námět na další radu): 
Rádio a televize: - zájem z jejich strany by byl, málo využíváme 
Velké akce pro veřejnost: - využívat např. Dny Země, Ekologické dny Olomouc, Bambiriáda apod. na 
distribuci našich materiálů, případně výstavy (Ekofór, MRP, fotky z akcí), Ekostany  
Zpětná propagace: - pozvánky na akcích, materiály do ruky (kartička do ruky s odkazem na akce, 
možnost se zaregistrovat k rozesílce mailů o akcích) 
 
14. Členství 
Přítomní radní navrhuje jednat o zavedení změny v systému členství. Členové přihlášení od září by měli 
po zaplacení standardního členského poplatku platnost členství na celý příští rok, ale členství by jim 
platilo už od data zaplacení členských příspěvků. Radní si od toho slibují zvýšit atraktivitu členství v HB 
pro nové členy i po prázdninách.  Je potřeba zjistit stanovisko článků a kanceláře, dopracuje Míra. 
 
15.  Vnit řní PR – pod ěkování za práci 
Přítomní radní diskutovali na téma poděkování aktivním osobnostem brontosaura, při příležitosti 
rozesílky PF k novému roku. Nejvhodnější verze se jeví rozeslat PFko i s dopisem, kde se poděkuje za 
konkrétní práci. Je potřeba shromáždit všechny známé (aktivní) osobnosti HB za tento rok, což je úkol 
pro ostatní radní a kancelář. Celou akci řídí Tom. 
 
16. Dobrovolnictví 
K tomuto bodu v programu jednání RHB se měli vyjádřit Cody a Zdeněk Skříček (zaměstnanec KRHB), 
vzhledem k jejich nepřítomnosti budou RHB a ZČ informovat po e-mailu. 
 
 


